

**AWARD CITATION**

Surname, name and middle name	TARASOV FEDOR AFANASIEVICH
Rank	Master sergeant
Position and unit	Gunner-bombardier of the 1st aviation squadron, 52 close range bomber aviation regiment, 270 bomber aviation division.
is recommended for order "RED BANNER"	
1. Birth year	1917
2. Nationality	Ukrainian
3. In Red Army service since	1938
4. Party membership	VLKSM member since 1939
5. Participation in combat (where, when)	Participates in the Patriotic war since August 1941, Participated in combat operations against White-Finns in 1939.
6. Wounds and contusions	None
7. Previous awards	Bestowed with order "Red Star" on 06.11.1941 for excellent performance fighting against German invaders.
8. Drafted by which induction station	Balakleya district military commissariat.
9. Awardee's and his family permanent home address	Lives at the base of 52 close range bomber aviation regiment, 270 aviation division.

**I. Brief and specific description of the personal feat or merits**

Comrade TARASOV conducted 89 combat missions during the course of the Patriotic war, of which 43 missions since his latest award. Of these missions: 12 reconnaissance missions, 21 ground strafing and bomb strike missions, 3 strikes against enemy airfields.

In 18 combat days, he made 22 combat missions, 9 reconnaissance missions. He participated in 4 air battles in the sector of Petropolie, 106km south-west of Bulatselovka. He shot down 1 and also hit another Me-109f, which is confirmed by 5 crews of fighter escort. While performing combat photo reconnaissance mission on 07 June 1942, he provided precise and valuable intelligence on enemy movements near the settlements Grakovo and Malinovka.

He is young and bold gunner-bombardier, who proved himself as a remarkable reconnaissance pilot.

For exhibited courage and bravery, for persistency during combat missions and excellent reconnaissance results, I RECOMMEND MASTER SERGEANT TARASOV Fedor Afanasyevich for STATE AWARD ORDER "RED BANNER".

Commander of 52 close range bomber aviation regiment  
Major *signature* /PUSHKIN/

Commander of 52 close range bomber aviation regiment  
Major *signature* /PUSHKIN/

25 June 1942

---

**II. Conclusion of the superiors**

---

He deserves order "RED BANNER"

Commander of  
270 bomber aviation division

Colonel  
*signature* /EGOROV/

Commissar of  
270 bomber aviation division

Regimental Commissar  
*signature* /DERGUNOV/

26 June 1942

---

**III. Conclusion of Army Military Council**

---

---

**IV. Conclusion of the Front Military Council**

---

---

---

---

---

---

---

---

Обязательно все графы заполнять полностью

## НАГРАДНОЙ ЛИСТ

Фамилия, имя и отчество ТАРАСОВ Федор Афанасьевич.Военное звание СтаршинаДолжность, часть Стрелок-Бомбардир 1 АЭ 52 Ближне-Бомбардировочного Авиационного полка, 270 Авиадивизии. -Представляется к ордену "КРАСНОЕ ЗНАМЯ"

1. Год рождения 1917г.
2. Национальность Украинец.
3. С какого времени состоит в Красной Армии с 1938г.
4. Партийность чл. ВЛКСМ с 39г.
5. Участие в боях (где и когда) Участствует в войне против немецких оккупантов с Августа 41г., Участвовал в боях с белофинами в 39г.
6. Имеет ли ранения и контузии Ранений и контузий не имеет.
7. Чем ранее награжден (за какие отличия) За отличное выполнение заданий командования на фронте борьбы с немецкими захватчиками, награжден орденом "КРАСНАЯ ЗВЕЗДА" 6.11.41г.
8. Каким РВК призван Балаклеевским РВК.
9. Постоянный домашний адрес: 52 Ближне-Бомбардировочный Авиаполк (представляемого к награждению или его семьи) 270 Авиадивизии Действ. Армия ЮЗФ.

### I. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

Тов. ТАРАСОВ за время отечественной войны произвел 89 боевых вылетов, а после правительственной награды 43. Из них: на разведку войск пр-ка 12, на штурмовку с бомбардированием 21 боевой вылет и 3 налета на вражеские аэродромы.

За 18 дней боевой работы произвел 22 боевых вылета, 9-ть на разведку войск пр-ка. 4 раза участвовал в воздушных боях в р-не ПЕТРОПОЛЬЕ, 106 км. ю.в. БУЛАЦЕЛОВКА. Им сбит 1 МЕ-109ф. 1 один подбит, что подтверждается 5-тью экипажами истребителей прикрытия. При выполнении боевого задания на разведку войск пр-ка с фотографированием 7 Июня 42г. доставил точные и ценные сведения о движении войск пр-ка в р-не ГРАКОВО, МАЛИНОВКА.

Молодой, смелый и мужественный стрелок-бомбардир, проявил себя замечательным разведчиком.



За проявленное мужество и отвагу, за настойчивое выполнение боевых заданий и отличное ведение разведки войск противника, ПРЕДСТАВЛЯЮ СРЕЛКА-БОМБАРДИРА СТАРШИНУ ТАРАСОВА Федора Афанасьевича к ПРАВИТЕЛЬСТВЕННОЙ НАГРАДЕ ОРДЕНОМ "КРАСНОЕ ЗНАМЯ".

КОМАНДИР 52 АВИАПОЛКА-МАИОР - ПУШКИН/

ВОЕН. КОМИССАР 52 АВИАПОЛКА-СТ. ПОЛИТРУК - /МАРЬЯСИН/

" 25 " Июня 1942 года.

II. Заключение вышестоящих начальников

ДОСТУПН О НАГРАЖДЕНИИ ОРДЕНОМ "КРАСНОЕ ЗНАМЯ".

КОМАНДИР 270 БАД ПОЛИКОВНИК /Бороз/

ВОЕННИ КОМИССАР 270 БАД ПОЛКОВОЙ КОМИССАР /Дергунов/

" 26 " Июня 1942 г.

Командир (Начальник)

(звание)

194 г.

III. Заключение Военного Совета Армии

Командующий " " Армией

Член Военного Совета

(звание)

(звание)

194 г.

IV. Заключение Военного Совета фронта (Округа)

Командующий:

Член Военного Совета

(звание)

(звание)

Начальник Штаба

(звание)

194 г.